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9/2010. (XI. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Környezetvédelmi és Mezőgazdasági 
Bizottsága elfogadásra javasolja Püspökladány Város Önkormányzatának 
2011. évi költségvetési koncepcióját. 

 
 
 
 
10/2010. (XI. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Környezetvédelmi és Mezőgazdasági 
Bizottsága meghosszabbítja a vízelvezetési gondok megoldására korábban 
meghatározott bizottsági tagok mandátumát a munkálatok befejezéséig. 
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Tóth László bizottsági elnök köszönti az ülésen résztvevőket. 
Név szerint köszönti a bizottság állandó és külsős tagjait. A 
Városgazdálkodási Iroda részéről jelen lévő előadót, Nagy Sándornét, az iroda 
vezetőjét. Márkus Gábor képviselőt, a Városfejlesztési Bizottság elnökét. A 
Polgármesteri Hivatal részéről Károlyi Zoltán ügyintézőt, valamint Horváth 
Judit jegyzőkönyvvezetőt. 
Az ülés megnyitása után Bíró László leteszi a bizottsági taggá válásához 
szükséges esküt. 
 
A bizottság elnökének javaslatára felvételre került második napirendi 
pontként a különfélék. 
A módosított napirendet a bizottság tagjai egyhangúlag, 5 igen 
szavazattal elfogadták. 
 
 
1. Püspökladány Város Önkormányzatának 2011. évi költségvetési 
koncepciója 
 
A bizottság elnöke felkérte a Városgazdálkodási Iroda részéről jelen lévő 
előadót, Nagy Sándornét, az iroda vezetőjét, hogy ismertesse a koncepciót. 
 
Nagy Sándorné: Részletesen ismertette a 2011. évi költségvetési koncepciót. 
Az önkormányzat jövőre is nehéz helyzetben lesz. A 2010-es évben a 
működési költségek terén 350.000.000 Ft-os hiány keletkezett, ez jövőre 
várhatóan 300.000.000 Ft lesz. Az önkormányzat pénzügyi helyzetének 
javítására az önkormányzat irányítása alatt álló intézményektől kb. 5-5,5% 
került elvonásra, ami kb. 100.000.000 Ft-nak felel meg. Majd az elmúlt 
testületi ülésen az intézményektől még 2% elvonást szavaztak meg a 
képviselők.  
A 2011-es évben a helyi iparűzési adó mértékének csökkenése várható. 
Az önkormányzat jövőre is indulhat az ÖNHIKI pályázatban, abban az 
esetben, ha az önkormányzat működési költségének felső határa nem 
haladja meg a tárgyévre tervezett forráskiesést. Esetünkben a forráskiesés 
várhatóan 130.000.000 Ft lesz. Valamint 170.000.000 Ft az a hiány, amit 
jövő évre átvisz az önkormányzat. Tehát összességében kb. 300.000.000 Ft 
hiánnyal indul az önkormányzat a 2011-es évben. El kellene érni, hogy 
jövőre ennek a hiánynak 200.000.000 Ft-os csökkenését tudjunk eszközölni. 
Az önkormányzatnak vannak kötelező, illetve önként vállalt feladatai. A 
hiány csökkentésének egyik hathatós módja lehetne, ha jelentős 
elvonásokról születne döntés az önkormányzat önként vállalt feladatainak 
támogatásában. 
 
Tóth László: Van-e valakinek kérdése az elhangzottakkal kapcsolatban? 
 
Szabó Attiláné: Mezőőrök kapnak valamiféle támogatást? 
 
Nagy Sándorné: A mezőőri szolgálatot ellátó személyek havonta 50.000 Ft-os 
állami támogatásban részesülnek. 
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Makai Lajos: Az önkormányzat tulajdonában lévő ingatlanokkal 
kapcsolatban annyit szeretnék még hozzátenni, hogy ugyan ezek nem nagy 
értékű ingatlanok, de mégis, lehet, érdemes lenne elgondolkodni, mint 
egyfajta bevételi forrás. 
 
Nagy Sándorné: A városban az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanok 
eladását a Holding Vagyonkezelő Kft. bonyolítja le. Az ingatlanok értékesítése 
árveréssel történik, ahol az ingatlanok értékét egy kikiáltási ár határozza 
meg, és a licitálás erre történik. 
A koncepció több, 2010. évről átvitt ingatlan eladási árát is tartalmazza. Az 
önkormányzat a magas kikiáltási áruk miatt nem tudott megválni ezen 
ingatlanoktól. Polgármester úrnak már jeleztük, hogy ha esetleg a kikiáltási 
áruk alacsonyabb lenne, talán eladhatók lennének az önkormányzati 
ingatlanok. 
 
Szabó Attiláné: Az egészségügyi szolgáltató bérleti díja mennyi lesz? 
 
Nagy Sándorné: A Holding Vagyonkezelő Kft. bérleti díjat fizet az 
önkormányzatnak, ami 18.000.100 Ft, és ezt az összeget visszaforgatjuk a 
vagyonkezelő javára, amit felújításra fordítanak. 
Az Egyészségügyi Szolgáltató Kft. az önkormányzat tulajdonában van, ezért 
innen is szeretnénk bevételt látni, azért is, mert nyílik az új patika. 
 
Dúró Ferenc: A földterületek használata hoz-e bevételt az 
önkormányzatnak? 
 
Nagy Sándorné: Bizonyára a Szakközépiskola által művelt területekre 
gondol. Ezek elsősorban oktatási célt szolgálnak. Az intézmény tervez 
kiadásokat és bevételeket is. Idén a termelésből 19.000.000 Ft. árbevétele 
volt. 
 
Dúró Ferenc: Teljes egészében használják ezeket a földterületeket? 
 
Károlyi Zoltán: A földterületet egybefüggően használják. A többi zömében 
egy hektár alatti területből a hasznosításra alkalmas részek szívességi 
használatba vannak kiadva. Ha az önkormányzat magának tartaná karban 
ezeket a földterületeket, akkor az lényegesen többe kerülne, mint így. 
Emlékezetem szerint jelenleg két terület után fizetnek minimális bérleti díjat. 
A zártkerti részen lévő ingatlanok jelenleg nem értékesíthetők és bérbe 
adásuk is kérdéses. Ami után lehetséges terület alapú támogatást veszünk 
igénybe. Ez hozzávetőlegesen évente 500.000-650.000 Ft-ra tehető.  
 
Dúró Ferenc: Ahol az lehetséges ott közmunkásokat kellene foglalkoztatni 
munkaigényes kultúrák termesztésével. 
 
Károlyi Zoltán: Területeink zömében annyira kicsik, hogy ilyen jellegű 
hasznosításuk nem lehetséges. 
 
Dúró Ferenc: Összesen kb. mekkora területről van szó. 
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Károlyi Zoltán: Emlékezetem szerint összességében 5 ha alatti összterületről 
van szó. 
 
Nagy Sándorné: A gimnázium is megigényelte a területalapú támogatást az 
általa használt föld után. 
 
Bíró László: A gimnáziumnál lévő földterületek könyvelése hol történik? 
 
Nagy Sándorné: Az az iskola bevétele. 
 
Bíró László: El kellene gondolkodni azon, hogy hosszútávon milyen 
hasznosítási formákat lehetne kialakítani ezeken a területeken. Gondolok itt 
különböző energianövények termesztésére, amiket a későbbiekben fel lehetne 
használni intézmények fűtésére. 
 
Tóth László: Felkérem Nagy Sándornét, ismertesse a gimnázium milyen 
feltételekkel használja az önkormányzati tulajdont. 
 
Nagy Sándorné: Bérleti díjat fizet, ami a búza augusztusi tőzsdei elszámoló 
árának függvénye. A bérleti díj kiszámlázásra került, ami 3.400.000 Ft és 
vélhetőleg az utolsó negyedév során kerül befizetésre. 
 
Károlyi Zoltán: Az önkormányzati tulajdonú földterületek listáját kigyűjtjük, 
és megküldjük a bizottság tagjai részére.  
 
Tóth László: Ezeket a területeket a tanműhely használja, és amíg a 
szakképzés át nem alakul, addig ehhez nem szabad hozzányúlni. A 
diákoknak meg kell tanulniuk a szakmát. 
 
Károlyi Zoltán: Annyit szeretnék még elmondani, hogy a szívességi 
használatra kiadott földek esetében bármikor könnyen kiszállhatunk belőle 
mindenféle utólagos fizetési kötelezettség nélkül. 
 
Tóth László: A 3000 zárkert közül kb. 1000 biztos, hogy parlagon van. 
 
Dúró Ferenc: A mezőőrök hogyan végzik a munkájukat, és milyen 
felszereltséggel rendelkeznek? 
 
Károlyi Zoltán: A mezőőri szolgálat három fővel üzemel, ehhez jön még két 
vadőr és az Agro-Hat szövetkezettől egy fő egy megállapodás alapján. A 
zártkertek őrzése nem teljesen megoldott, de lehetőség szerint próbálnak 
minél többet jelen lenni. Sörétes lőfegyverrel, fényképezőgéppel és mobil 
telefonnal vannak fölszerelve. Nyáron szolgálati motorkerékpárral, téli 
időszakban saját tulajdonú személygépkocsival járnak. A telefonok és a 
járművek üzemeltetéséhez hozzájárulást fizet az önkormányzat.  
 
Dúró Ferenc: Mekkora bért fizet nekik az önkormányzat? 
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Károlyi Zoltán: Emlékezetem szerint egy fő 96.000 Ft. két fő 84.000 Ft. 
körüli összeget kap. 
 
Nagy Sándorné: Mezőőrök a közalkalmazottakra vonatkozó törvény hatálya 
alá tartoznak, és törvény szerinti járandóságukat kapják meg a Polgármesteri 
Hivataltól. 
 
Tóth László: A mezőőröknek nem egyszerű a dolguk, és javaslom, ezt a 
továbbiakban a különfélékben tárgyaljuk meg. 
 
Nagy Sándorné: A mezőőri feladatellátás az önkormányzat önként vállalt 
feladatai közé tartozik. Ez ugyan kis szelete a költségvetésnek, de a hiányban 
benne van. 
 
Tóth László: Kíván-e még valaki kérdést föltenni? Ha nem, akkor ezt a 
kérdéskört lezárjuk. 
 
Bíró László: A fürdőfejlesztési pályázat vagy beruházás hol tart? 
 
Nagy Sándorné: A gyógyfürdőfejlesztéssel kapcsolatban az önkormányzat 
három éve nyert támogatást. Az ipari parkkal kapcsolatos pályázat 50 %-os 
támogatottságú volt. A képviselő testület döntése értelmében önerő 
hiányában ez nem valósult meg.  
A kötvényvásárlással kapcsolatban annyit szeretnék elmondani, hogy a 
képviselő testület döntött az 1 milliárd forint összegű kötvénykibocsátásról. 
Az összeg maradványa a még meg nem valósult fejlesztésekre fordítható. 
 
Makai Lajos: Javaslom az előterjesztés elfogadását, amelynek célja, hogy az 
önkormányzat jó úton járjon, gazdálkodni tudjon. A hitelfelvételre, ha csak 
lehet, ne kerüljön sor, ha pedig elkerülhetetlen csak nagy odafigyeléssel. 
 
Szabó Attiláné: Az önkormányzat nem tud könnyen kihátrálni az önként 
vállalt feladatainak támogatásából, amíg embereket foglalkoztat és állami 
támogatás odarakódik. Püspökladány lakosságának, sportolóinak, civil 
szervezeteinek ez a kicsi is nagyon sokat jelent. Ez a támogatás nagyon 
fontos a mezőőri szolgálatban és az étkeztetésekben is. Ez nem csak anyagi, 
hanem elvi támogatást is. 
 
Tóth László: A hiány csökkentésére drasztikusan kellene beavatkozni. A 
koncepció. Így, ebben a formában jó lenne, ha megvalósulhatna, ezért én 
elfogadom, és elfogadásra javaslom. 
 
Nagy Sándorné: Az önkormányzat működési képességének határához 
érkezett. 
Eddig még egy évben sem volna olyan, mint ebben az évben, hogy működési 
hiánnyal zárjuk az évet. Ezt a hiányt átvisszük a következő évre, és ennek a 
hitelkamata ketyegni fog. Ez egy olyan kötelezettség, amit vissza kell fizetnie 
az önkormányzatnak. 
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Márkus Gábor: A költségcsökkentés megoldható lenne, ha drasztikusan 
beavatkoznánk az önkormányzat önként vállalt feladatainak támogatásába. 
 
Tóth László: Aki a határozati javaslattal egyetért, kérem kézfeltartással 
jelezze. 
 
9/2010. (XI. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Környezetvédelmi és Mezőgazdasági 
Bizottsága elfogadásra javasolja Püspökladány Város Önkormányzatának 
2011. évi költségvetési koncepcióját. 
  
Határidő: 2010. november 30. 
 
Felelős: Arnóth Sándor - polgármester 
 
A bizottság jelenlévő tagjai a határozati javaslatot 4 igen szavazattal, 1 
tartózkodás mellett elfogadta. 
 
 

2)   K ü l ö n f é l é k  
 

 
Bíró László: Az előző ciklusban szó volt a belvízkérdés megoldásáról. Az 
akkor létrehozott eseti bizottság tagjaival bejártuk a területet. 
Részletesen ismerteti a helyszíni tapasztalatait. 
 
Tóth László: Javaslom, hogy ezzel tovább foglalkozzon a bizottság. 
 
Makai Lajos: Ismerteti a bizottság új tagjainak az elmúlt időszak belvízzel 
kapcsolatos eseményeit. 
Javaslom, erősítsük meg az eseti bizottság további mandátumát az ügyben. 
 
10/2010. (XI. 16.) sz. Környezetvédelmi és Mezőgazdasági Bizottság 
határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Környezetvédelmi és Mezőgazdasági 
Bizottsága meghosszabbítja a vízelvezetési gondok megoldására korábban 
meghatározott bizottsági tagok mandátumát a munkálatok befejezéséig. 
 
Határidő: folyamatos. 
 
Felelős: Tóth László – bizottság elnöke 
 
A bizottság jelenlévő tagjai a határozati javaslatot 5 igen szavazattal 
egyhangúlag elfogadta. 
 
Tóth László: Sok balesetveszélyes faág miatt felhívást kellene közzétenni. 
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Károlyi Zoltán: Az idei nyár folyamán Babits Zsófia kolléganőmmel 
tanulmányt készítettünk, amely tartalmazza a Rákóczi, Petőfi utcákon és a 
közparkokban található fák állapotfölmérését, ezen belül ritkítás, metszés, 
eltávolítás, illetve az esetleges pótlás lehetőségét. Ha a bizottság ezt jónak 
találja, esetleg kiegészítésekkel a jövő évben a munkálatok elvégzését a 
Holding Vagyonkezelő Kft. részére elő lehetne írni. 
Az elnök úr által említett feladatot a közparkok tekintetében jelenleg a 
Holding Vagyonkezelő Kft. látja el. 
Tavasszal a kerékpárutak nyomvonalát az iroda irányításával és 
közmunkások segítségével megszabadítottuk a veszélyes ágaktól.  
 
Bíró László: Ritkítás, gallyazás esetén a keletkező hulladékok elhelyezésére 
és feldolgozására területet kellene kijelölni, ahol a tovább feldolgozás is 
megoldható az energetikai végfelhasználás céljából. 
 
Károlyi Zoltán: Korábban kaptunk egy aprítékoló berendezést, amely 
jelenleg a Holding Vagyonkezelő Kft.-nél van. Ezt is el lehetne helyezni egy 
arra alkalmas helyen. 
 
Szabó Attiláné: A lakosságot is be lehetne vonni a házi komposztálásba és 
területeket kellene kijelölni a zöldhulladékok elhelyezésére. 
 
Károlyi Zoltán: A bizottság által jelzett problémákat eljuttatom Jeney Tibor 
irodavezetőnek. 
 
Püspökladány, 2010. november 16. 

 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 

_________________________     _________________________ 
 

Horváth Judit            Tóth László 
      jegyzőkönyvvezető        bizottság elnöke 


